
STRUČNÝ ZÁPIS 

 

z 8. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2023, 

která se konala dne 14. listopadu od 14,00 hodin v Lékařském domě 

 

• Předseda nově přijaté odborné společnosti s názvem Česká společnost pro 3D tisk 

v medicíně doc. Ing. Lukáš Čapek, Ph.D. z KN Liberec popsal současnou situaci 

svého oboru: jde o specializovanou průřezovou disciplínu nejvíc využívanou 

v traumatologii, neurochirurgii, čelistní a obličejové chirurgii a ortopedii, která si ale 

musí teprve nastavit řadu věcí: vzdělávání, financování, management kvality ad. 

Koncipovali ji především biomedicínští inženýři a lékaři, zahájili tradici každoročních 

kongresů, vzniká evropská společnost. Předpokládá se počet cca 100 členů z center, 

kde se již tiskne (Brno, Olomouc, Hradec Králové, Liberec, Praha, Mladá Boleslav, 

České Budějovice). Definitivní schválení této OS samozřejmě čeká až na příští sjezd 

ČLS JEP (pravděpodobně začátkem roku 2027). 

• Sekretariát obdržel návrh na založení nové OS s názvem Společnost pro hemoterapii a 

hemaferézu jako mezioborové platformy pro oblast klinické transfuziologie, účelné 

hemoterapie a hemaferetických procedur, po které je v lékařské veřejnosti poptávka.         

V diskusi členů předsednictva znovu zazněla myšlenka, že máme-li již Českou 

hematologickou společnost (ČHS), Českou společnost pro trombózu a 

hemostázuSpolečnost transfuzního lékařství (STL), mohli by se zájemci o 

problematiku hemoterapie a hemaferézy uchýlit pod jejich křídla.  

Nakonec se k otázce přijetí vrátí předsednictvo až příští schůzi a mezitím se předseda 

zjistí stanoviska ČHS a STL a ČSTH ke vzniku nové odborné společnosti ČLS JEP. 

• Diskuse ke koncepci public relations, kterou navrhla dr. Šebková. Sekretariát osloví 

odborné společnosti s nabídkou účasti v televizním pořadu Sama doma. Stejně tak 

vyzveme dopisem předsedy našich společností k pořádání tiskových konferenci na 

relevantní témata. Natáčení podcastů je možno zdarma ve spolupráci s firmou Target. 

Všechny mediální výstupy je třeba dokumentovat také na Facebooku, o jehož náplň se 

stará dr. Zogala. 

• Sekretariát již zkoumá možnosti zavedení platformy pro pořádání elektronických 

voleb od roku 2024, testuje licencovaný systém ElectionBuddy, který by se dočasně 

používal v ČLS JEP pro uvedený rok. Sekretariát je již v jednání s dodavatelskou 

společností, která podá návrh na zřízení vlastní volební platformy pro ČLS JEP.  



• Prof. Lebl informoval o tom, že v IPVZ (a pod patronací ČLS JEP) už byly 

zpracovány podklady k aprobačním zkouškám, sjednocující podmínky ke zkouškám 

zahraničních lékařů, včetně learning objectives, a to pro 4 obory (okruhy i témata). 

Dále prof. Lebl tlumočil dotaz výboru České pediatrické společnosti ČLS JEP, zda lze 

uvažovat o snížení základního členského příspěvku (činí nyní 500,- Kč) pro profesní 

členy. Předsednictvo ale tento tarif nedoporučilo měnit. Různou výši příspěvků/slev 

lze však nastavovat v částkách, které stanovuje sama odborná společnost pro své 

členy, ať řádné či profesní (např. pro sestry, bakaláře, inženýry atp.).  

• Ředitelka sekretariátu prezentovala předsednictvu vizualizaci chystaných úprav   

vestibulu, chodeb Lékařského domu a některých kanceláří.  

• Sekretariát rozeslal všem předsedům organizačních složek interní sdělení - informační 

dopis o podstatných změnách v dohodách o provedení práce (DPP) a dohodách o 

pracovní činnosti (DPČ), které vejdou v platnost od 1. 1. 2024. 

• ČLS JEP podepsala s MZ ČR memorandum o vzájemné spolupráci v oblasti ochrany 

veřejného zdraví a podpory očkování proti respiračním onemocněním. V souladu se 

strategií zvýšení proočkovanosti obyvatelstva se nyní navrhuje rozšířit možnosti 

očkování i do ambulancí odborných specialistů (zejména diabetologů a kardiologů).  

Pro úhradu výkonu lze využít kód 999, ale pouze na základě předchozí dohody se 

zdravotní pojišťovnou.  

ČLS JEP podporuje rozšíření mezi specialisty jako možnost tam, kde je zájem, a nikoli 

plošně. 

• Pro MZ ČR má ČLS JEP odpovědět na dotaz, zda je hirudoterapie vědeckou metodou 

dle EBM a kteří odborníci ji mají případně vykonávat. Sekretariát obešle s prosbou o 

posouzení relevantní odborné společnosti a zpracuje odpověď. 

• RNDr. Emanuel Žďárský, CSc. představil prof. Svačinovi propracovaný projekt 

primární prevence dědičných nemocí občanského sdružení DPrevence (viz 

SAUL24.MOZELLOSITE.com) a požádal o jeho případnou veřejnou oponenturu 

v rámci struktur ČLS JEP. 

• MUDr. Martin Doležal, jednatel firmy Target-MD, představil krátce vývoj spolupráce 

jeho firmy s ČLS JEP a vyjádřil zájem o její pokračování. Nastínil možnosti dalšího 

mediálního postupu – nahrávání podcastů, popř. převedení existujících výstupů do 

formy podcastů zveřejňovaných na webu ČLS JEP. 


